



National Advisory Committee

The Honourable Frank Iacobucci, C.C.,
Q.C., *Chairperson*

The Right Honourable Beverley
McLachlin, P.C., C.C. *Honorary
Chairperson*

The Honourable G  rald V. La Forest,
C.C., Q.C., *Honorary Chairperson*

The Honourable Peter Cory, C.C., C.D.
Q.C., *Honorary Chairperson*

The Honourable John C. Major, C.C.,
Q.C., *Honorary Chairperson*

The Honourable Michel Bastarache,
C.C., *Honorary Chairperson*

The Honourable Louise Charron, C.C.,
Honorary Chairperson

The Honourable Ian Binnie, C.C., Q.C.,
Honorary Chairperson

The Honourable Marie Deschamps, C.C.,
Honorary Chairperson

The Honourable Morris J. Fish, C.C.,
Q.C., *Honorary Chairperson*

The Honourable Louis LeBel, C.C.,
Honorary Chairperson

The Honourable Marshall Rothstein,
C.C., Q.C., *Honorary Chairperson*

The Honourable Thomas A. Cromwell,
C.C., *Honorary Chairperson*

Sheila Block, L.S.M., *Member for
Ontario*

David Coles, Q.C., *Member for Atlantic
Canada*

Mona Duckett, Q.C., *Member for
Alberta*

Anthony B. Gerein, Q.C., *Member for
Saskatchewan*

Daniel Jutras, Ad. E., *Member for
Quebec*

Richard Peck, Q.C., *Member for British
Columbia*

Richard J. Wolson, Q.C., *Member for
Manitoba*

Shantona Chaudhury, *Executive Director*

Gr  goire Webber, M.S.M., *Executive
Director*

Owen Rees, M.S.M., *Member at Large*

Pierre-J  r  me Bouchard, *Member at
Large*

Michael Feder, Q.C., *Member at Large*

Press release

New Leadership at the Supreme Court Advocacy Institute (Atlantic Region)

We are excited to welcome our new Regional Chair, David Coles Q.C. (BoyneClarke) and our new Chair for the Province of New Brunswick, Christian E. Michaud, Q.C. (Cox & Palmer).

Since 2009, the Supreme Court Advocacy Institute has provided counsel in Atlantic Canada with the opportunity of a practice run in the weeks before their appearance before our highest court. Counsel present their argument before a panel of senior advocacy advisors and receive feedback on their advocacy. Advisors also help with information on court decorum.

Our regional roster of senior advocacy advisors also has some new faces. In Nova Scotia, we welcome Jennifer MacLellan Q.C., in Prince Edward Island Jonathan Coady (Stewart McKelvey), and in New Brunswick Joel Michaud (Pink Larkin), Christian Michaud Q.C. (Cox & Palmer) and Maria Henheffer Q.C. (Brenton Kean).

“We are grateful that these experienced lawyers have joined our ranks. Their advice will greatly assist counsel as they prepare for their hearing and expanded list will make our practice sessions more accessible and flexible” says Prof. Jula Hughes (UNB), who serves as the regional sessions coordinator.

Feedback on past sessions speak to the usefulness of the sessions. One advocate remarked: “I found it very, very useful. The tips for time management and crisper submissions were invaluable.” Another commented: “I honestly believe that practice bench was a key to my ultimate success at the SCC.”

The Institute contacts lawyers with pending cases to offer sessions and uptake across the country has been an impressive 50% of cases on average (and 55% for the last year). The service of the Institute is free of charge.

For more information, the website of the institute can be found at www.scai-ipc.ca.



Comité consultatif national

L'honorable Frank Iacobucci, C.C., c.r.,
Président

La très honorable Beverley McLachlin,
C.P., C.C., *présidente honoraire*

L'honorable Gérard V. La Forest, C.C.,
c.r., *Président honoraire*

L'honorable Peter Cory, C.C., C.D., c.r.,
Président honoraire

L'honorable John C. Major, C.C., c.r.,
Président honoraire

L'honorable Michel Bastarache, C.C.,
Président honoraire

L'honorable Louise Charron, C.C.,
Présidente honoraire

L'honorable Ian Binnie, C.C., c.r.,
Président honoraire

L'honorable Marie Deschamps, C.C.,
Présidente honoraire

L'honorable Morris J. Fish, C.C., c.r.,
Président honoraire

L'honorable Louis LeBel, C.C., *Président honoraire*

L'honorable Marshall Rothstein, C.C., c.r.,
Président honoraire

L'honorable Thomas A. Cromwell, C.C.,
Président honoraire

Sheila Block, M.B., *déléguée de l'Ontario*

David Coles, c.r., *délégué des provinces atlantiques*

Mona Duckett, c.r., *délégué de l'Alberta*

Anthony B. Gerein, c.r., *délégué de la Saskatchewan*

Daniel Jutras, Ad. E., *délégué du Québec*

Richard Peck, c.r., *délégué de la Colombie-Britannique*

Richard J. Wolson, c.r., *délégué du Manitoba*

Shantona Chaudhury, *Directrice générale*

Grégoire Webber, M.S.M., *Directeur général*

Owen Rees, M.S.M., *Membre hors cadre*

Pierre-Jérôme Bouchard, *Membre hors cadre*

Michael Feder, c.r., *Membre hors cadre*

Communiqué de presse

Nouvelle direction à l'Institut de plaidoirie devant la Cour suprême (région de l'Atlantique)

Nous sommes ravis de souhaiter la bienvenue au nouveau président de notre Comité régional des provinces atlantiques, David Coles, c.r. (BoyneClarke), ainsi qu'au nouveau président pour le Nouveau-Brunswick, Christian E. Michaud, c.r. (Cox & Palmer).

Depuis 2009, l'Institut de plaidoirie devant la Cour suprême donne aux avocats des provinces atlantiques la possibilité de perfectionner leur plaidoirie au cours des semaines avant leur comparution devant notre plus haute cour. Les avocats pratiquent leur plaidoirie devant un comité composé de conseillers chevronnés en plaidoirie qui leur offrent une rétroaction sur la plaidoirie. Les conseillers les renseignent aussi sur le décorum à la cour.

En outre, quelques nouvelles personnes figurent sur la liste de conseillers chevronnés en plaidoirie de notre région. Nous souhaitons la bienvenue aux personnes suivantes : Jennifer MacLellan, c.r., de la Nouvelle-Écosse ; Jonathan Coady (Stewart McKelvey), de l'Île-du-Prince-Édouard ; Joël Michaud (Pink Larkin), Christian Michaud, c.r. (Cox & Palmer) et Maria Henheffer, c.r. (Brenton Kean), du Nouveau-Brunswick.

Selon la professeure Julia Hughes (UNB), qui coordonne les séances à l'échelle régionale, « Nous sommes reconnaissants que ces conseillers chevronnés se sont joints à notre équipe. Les avocats trouveront leurs conseils très précieux lorsqu'ils préparent leurs audiences, et la liste élargie nous permettra d'accroître l'accès à nos séances de préparation et de les rendre plus flexibles. »

Selon la rétroaction obtenue de participants à des séances antérieures, les séances de perfectionnement sont très utiles. Une personne a dit qu'elle avait trouvé la séance très utile et que les conseils sur la gestion du temps et l'importance de la concision étaient précieux. Une autre a dit qu'elle croyait vraiment que son succès devant la Cour suprême du Canada était attribuable à la séance de perfectionnement.

L'Institut communique avec les avocats qui auront bientôt une cause devant la cour pour leur offrir une séance de perfectionnement, et, en moyenne, 50 % de ces avocats (le pourcentage est de 55 % cette année) à l'échelle du pays y

participent, ce qui est impressionnant. Le service de l'Institut est gratuit.

Pour obtenir de plus amples renseignements, consulter le site Web de l'Institut : www.scai-ipc.ca.